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Memo

In de commissie Bestuur, d.d. 3 november 2021, heeft het college toegezegd schriftelijk te reageren 
op de vragen die gesteld zijn over het procesverloop van het onderzoek naar de Wet openbaarheid 
van bestuur (Wob) door de Groene Hart Rekenkamer. 

Het lijkt daartoe goed om het procesverloop weer te geven. Begin mei 2021 heeft de Rekenkamer 
een verzoek gedaan aan gemeenten om documenten op te leveren in het kader van een onderzoek 
naar de Wob. Het betrof een “DoeMee Onderzoek”. Een dergelijk onderzoek is door de Nederlandse 
Vereniging van Rekenkamers en Rekenkamercommissies geïnitieerd en uitbesteed aan een 
commercieel onderzoeksbureau. Gemeentelijke rekenkamers konden vervolgens intekenen op zo’n 
onderzoek en dit heeft de Groene Hart Rekenkamer dan ook gedaan.

Begin juni 2021 heeft het bureau dat het onderzoek uitvoert aangegeven, dat het aanleveren van 
documenten mogelijk was tot 28 juni 2021. Door een misverstand is dit bericht later in behandeling 
genomen dan voorzien. Gouda heeft de Rekenkamer medio juli 2021 bericht dat, gelet op de krappe 
ambtelijke capaciteit van dat moment, de benodigde documenten niet konden worden opgeleverd 
binnen de gestelde termijn. Later aanleveren was volgens het onderzoeksbureau mogelijk, maar men 
kon niet garanderen dat Gouda dan nog kon worden meegenomen in het onderzoek. Op 21 juli 2021 
heeft Gouda de Rekenkamer daarom bericht geen documenten aan te leveren, mede vanwege de 
extra capaciteit die daarvoor moest worden ingezet. 
Op 27 juli 2021 is overleg gevoerd tussen het onderzoeksbureau en de gemeente. Hoewel spijtig, had 
het niet-meedoen van Gouda volgens het bureau geen impact op het verdere verloop van het 
onderzoek, omdat naast Gouda veel andere gemeenten deelnamen. 

Op 9 augustus 2021 -middenin de vakantieperiode- ontving Gouda het bericht van de Rekenkamer 
dat wanneer de documenten snel zouden worden aangeleverd, Gouda toch nog meegenomen kon 
worden in het onderzoek. Gouda werd vriendelijk, doch dringend verzocht de benodigde informatie 
alsnog aan het onderzoeksbureau te verstrekken. Uiteindelijk heeft de gemeente Gouda in goed 
overleg met de Rekenkamer de benodigde documenten medio september 2021 opgeleverd.

De Rekenkamer heeft niet eerder gesproken over extra kosten en wij beschouwen afspraken 
hierover tussen de Rekenkamer en het onderzoeksbureau als een aangelegenheid waar het college 
buiten staat. Wel vraagt het college zich af, wat de grondslag voor eventuele extra kosten zou zijn. 
Het college merkt hierbij op, dat in ieder onderzoek rekening moet worden gehouden met een 
vertraging van het onderzoeksproces als gevolg van het niet tijdig beschikbaar zijn van de benodigde 
data. Tevens kan het standpunt worden ingenomen, dat juist bij een onderzoek waar veel 
gemeenten aan deelnemen, de mogelijkheid ontstaat de dossieranalyse flexibel te plannen. 


